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Zápis z jednání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje 
Vysočina č. 6/2010 konaného dne 24. června 2010 

 

Přítomni: 

1. Hromádková Dagmar (předsedkyně) 4. Máca Stanislav 

2. Hájek Otto 5. Pech Miroslav (tajemník) 

3. Kovanda Bohumil  

 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Chroust Zdeněk 5. Brož Ladislav 

2. Fischerová Jana (místopředsedkyně) 6. Herzán Martin 

3. Křivánek Roman 7. Karas Jan 

4. Kučera Jiří  

 

Hosté: 

1. Kružíková Marie (členka Rady kraje 
Vysočina) 2. Ubr Kamil (OŠMS) 

 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Informace o přijímacím řízením na střední školy; 

5. Informace o uplatnění absolventů; 

6. Diskuse ke studii dopadů demografického poklesu do středního školství v kraji; 

7. Závěr. 

 

 
1. Zahájení jednání 

Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. 
Dle počtu přítomných členů konstatovala, že VVVZ není usnášeníschopný. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 

2. Schválení programu 
Předsedkyně přednesla návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby. 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 

3. Diskuse k aktuální situaci ve středoškolském vzdělávání (dopady demografického vývoje a 
ekonomické recese); 

4. Závěr. 



 

Číslo jednací: KUJI 56955/2010 
 Číslo stránky 2 

Takto navržený program byl 4 hlasy schválen. 

 

3. Diskuse ke studii dopad ů demografického poklesu do st ředního školství v kraji 
Kamil Ubr rozdal přítomným členům podkladový materiál týkající se vývoje počtu absolventů 
evidovaných na úřadech práce. Otto Hájek vznesl dotaz, zda počet studentů, kteří vycházejí ze 
základních škol se rovná počtu studentů, kteří nastupují do středních škol. Kamil Ubr odpověděl, 
že v současné době přesné údaje nejsou k dispozici (budou k dispozici v říjnu ze statistik ÚIV). 
Marie Kružíková dodala, že komplikací je i skutečnost, že studenti v době studia přechází z jedné 
školy na druhou. Stanislav Máca vznesl dotaz, zda je možné získat celková absolutní čísla. Kamil 
Ubr odpověděl, že údaj je možné nalézt ve výročních zprávách, a to v členění po jednotlivých 
školách a oborech. Součástí zápisu bude i materiál s absolutními čísly. Dále informoval o průběhu 
přijímacího řízení na střední školy. Proběhl průzkum počtu vrácených zápisových k 15. 6. 2010 
shrnutí je obsaženo v materiálu. Jedná se o průběžné výsledky. Zajímavé je např.: porovnání 
počtů žáků prvních ročníků 2009/10 ze statistických výkazů a počtů vrácených zápisových lístků.  
Osmiletá gymnázia – Počet vrácených (odevzdaných) zápisových lístků 471. Počet studentů 
v prvním ročníku 511. 
Čtyřletá gymnázia – Počet vrácených (odevzdaných) zápisových lístků 698. 
Lyceum – Počet vrácených (odevzdaných) zápisových lístků 261. Počet studentů v prvním ročníku 
362. 
Maturitní obory M bez lycea – Počet vrácených (odevzdaných) zápisových lístků 1997. Počet 
studentů v prvním ročníku 2451. 
Maturitní obory L – Počet vrácených (odevzdaných) zápisových lístků 345. Počet studentů 
v prvním ročníku 486. 
Učení obory – Počet vrácených (odevzdaných) zápisových lístků 1517. Počet studentů v prvním 
ročníku 1937. 
Dagmar Hromádková vznesla dotaz, zda jsou k dispozici i výsledky z oborů, které kraj Vysočina 
podpořil stipendii. Kamil Ubr odpověděl, že přesné údaje budou k dispozici ze statistických výkazů. 
Marie Kružíková dodala, že na základě informací od ředitelů škol byl zaznamenán malý pokles 
zájmu o studium, ale pokud by stipendia nebyla, mohl by být pokles větší. 
 

4. Závěr 
Na základě množení případů, kdy dochází k omluvám ze zasedání v den jeho konání, bylo 
přítomnými členy schváleno, že omluvy na zasedání lze zasílat nejpozději dva dny před samotným 
zasedáním výboru na e-mail koordinátorky Evy Charvátové: charvatova.e@kr-vysocina.cz.  
Termín zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
č. 7/2010 byl stanoven na čtvrtek 2. zá ří 2010 od 14:30 hod , v sídle Krajského ú řadu kraje 
Vysočina. 
 
Dagmar Hromádková, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
 
 
Dagmar Hromádková, v. r. 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 29. června 2010. 
 


